
TEU møde d. 28. februar 2017 

Dagsorden: 

Tid Punkt  Noter 
18:00–18:15 1. Siden sidst og introduktion til Henning Hansen  

18:15-18:45 2. Arbejde med seniorelitespillerne 
a. Hvordan løfter vi denne opgave bedst 

muligt indenfor budgetrammen/hvordan 
budgetteres dette til næste år? 

 

18:45-19:30 3. EM for ungdomslandshold 
a. Oplæg til kommunikationsstrategi for 

udtagelser, informationer mm. 
b. Tidspunkt for udtagelser? 
c. U15, U17, U19 

Oplæg til kommunikationsstrategi 
fremsendes fra Rasmus 

19:30-20:00 4. Håndtering af landsholdsudtagelser – forslag fra 
Peter Houlberg 

 

20:00-20:30 5. Udvalgets fremtidige arbejdsgang 
a. Årsplan for udvalget (Hennings forslag) 
b. Kommunikation (forventningsafstemning) 
c. Andet? 

 

20:30-20:45 6. Oplæg til test af udøvere og brugen af tests 
(Hennings forslag) 

Oplæg omkring landsholdssamlinger 
fremsendt 
 
Testmuligheder og 
fordeling/vægtning af tests 

20:45-21:00 7. Evt. og opsamling 
a. Status på handlingsplan for talent – og 

elitestrategien 
b. Opdatering på seniorlandsholdene 
c. Ranglistesystem og turneringsstruktur for 

seniorer 

 

 

Deltagere: 

Søren Lyng (Birkerød), Henning Hansen (SportHouse), Rasmus Juul Tander (DSqF), Morten Trap Wiegandt 

(DSqF) og Peter Houlberg (Herlev)  

Afbud: 

Ingen 

Tid: 18:00 – 21:00 

Sted: Charlottenlund, KBH 

  



Referat: 

Punkt Beslutning/handling Ansvarlig 

1 Rasmus samler op på, hvad der foregår i vores talentcentre og 
udviklingscentre. 
 
Henning introducerer sig selv for de øvrige medlemmer i TEU. 
Hennings motivation for at træde ind i udvalget er, bidrage til 
udviklingen i forbundet. 
 
Morten foreslår, at vi gør mere opmærksomme på at der arbejdes 
i udvalget – der er enighed om i udvalget. 

 
 
 
 
 
 
 
Rasmus sørger for, at der 
kommer en nyhed ud sammen 
med referatet. 

2 Det er vigtigt, at der tænkes i et tilbud, der kan gavne både de 
etablerede landsholdsspillere og de unge spillere: 

- der skal måske tænkes i landsholdssamlinger 
- målet er at afholde tre landsholdssamlinger – indarbejdes 

i planen og argumentainingen 
- planlægningen af aktivitetskalenderen skal tilpasses, så 

eks. slutspillet rykkes to uger tilbage sammen med 
individuelt EM. 

- Struktur for udtagelsen skal på plads – der skal gerne 
være en fast udtagelsesdato, så spillerne har mulighed for 
at planlægge frem mod EM.  

- Retningslinjer for turneringsaktiviteter og udtagelser 
udarbejdes af forbundskontoret og fremsendes til TEU. 

- Regelsættet tjekkes for om der er begrænsninger ift. at 
flytte slutspillet og individuelt DM.  

- Fordeling mellem de forskellige landsdele, så der er 
rimelighed. 

- Én årlig samling, hvor både talent- og elitespillerne er 
samlede i en stor træningsgruppe. Evt. ind i 
aktivitetskalenderen – hvor passer det bedst ind i 
kalenderen? 

- David vurderer hvem der skal med og hvordan 
fordelingen mellem de forskellige grupper er. 

 
Kontakten til U23-spillerne skal optimeres evt. gennem opkald til 
spillerne.  

- Ingen deltagelse på seniorlandsholdssamlinger, hvis ikke 
deltagelse på talenttræning. 

- Kriteriet træder i kraft i forbindelse med 
landsholdssamlinger når spillere ligger tæt ift. sportslige 
niveau. 

 

 
 
 
 
 
 
David og Rasmus fremsender 
forslag til retningslinjer. 
 
 
 
 
Henning gennemgår regelsættet 
og fremsender forslag. 
 
David eller Rasmus 
 
Oplægget er foreslået til tredje 
weekend i august. 
 
 
 
 
Davids vurdering, hvem der 
spiller på landsholdet. 
 
David skal dog nævne, at 
spillere der ligger tæt sportsligt 
bliver vurderet på deres 
deltagelse i talenttræningen på 
skrift. 

3 Rasmus har fremsendt oplæg til kommunikationsstrategi for 
kommunikation i udvalget. 

- kommunikationsplanen skal offentliggøres på 
hjemmesiden, med en skrift, der siger ”ret til ændringer 
forbeholdes” 

- Deadlines for udtagelser indskrives i 
kommunikationsplanen. 

- 4-6 uger før et mesterskab skal der falde en udtagelse 
såfremt dette kan passe sammen med de individuelle 

 
 
Rasmus 
 
 
Rasmus og David 



danske mesterskaber 
 
Ungdomslandsholdenes deltagelse ved U EM prioriteres 
økonomisk som flølgende: 

1. U19 hold 
2. U17 hold 
3. U15 hold 
4. U19 individuel 

Det betyder i praksis, at der budgetteres efter ovenstående 
prioritering og at U19 vil være det sidste hold der vil blive ramt af 
besparelser i budgettet. 
 

4 Henning spørger om det er okay, at forældre går direkte til 
landstræneren: 

- Spillere og forældre må gå til landstræneren, hvis de 
ønsker konstruktiv tilbagemelding og begrundelse for 
landstrænerens valg til fremtidig forbedring. 

- Som udgangspunkt er det dog landstrænerens ansvar at 
ringe direkte til spillerne, der bliver udtaget til 
landsholdene, samt de spillere, der ikke bliver udtaget til 
landsholdene og give begrundelsen. 

 
Ved fremtidig spillerafgang fra talentgruppen skal følgende tiltag 
implementeres i arbejdsgangen: 

- Der skal taget et referat fra mødet, hvis der er spillere der 
træder ud af talenttræningen – referatet skal godkendes 
af de involverede parter. 

- Udvalget skal efterfølgende have fremsendt referatet så 
de er orienterede omkring indholdet af mødet.  

 
Hvis der er spillere eller forældre, der opfører sig 
uacceptabelt/ikke i overensstemmelse med Dansk Squash 
Forbunds etiske regelsæt, skal der udarbejdes retningslinjer for 
hvordan forbundet håndterer dette. Følgende indledende tiltag 
gøres i den sammenhæng: 

- Kontakter DIF Public Affairs for råd og vejledning til 
hvordan en sådan situation bør håndteres.  

- TEU orienteres om DIFs holdning til dette samt hvad 
andre forbund gør. 

- Der kommer et skriv ud, som også sendes til klubben. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Rasmus informerer David 
 
 
Landstræneren 
 
 
 
 
 
 
 
Rasmus 
 
Rasmus 
 
Kontoret  

5 Årsplan for udvalget fungerer som en oversigt over mulige 
tidspunkter for behandling af indsendte sager. 

- 4 årlige møder i TEU, minimum to fysiske møde og ellers 
ved akutte behov. 

- Det vurderes af udvalget, at der bør stræbes efter at 
afholde fysiske møder, så vidt det er muligt, da 
dynamikken er bedre end via skype. 

- Interne korrespondancer: Udvalget svarer i den sidst 
sendte mail til alle. 

- Kommunikationen til udvalget fra kontoret er primært 
orientering – kun ved større henvendelser kan udvalget 
kontaktes. 

- Indkomne sager/forslag behandles på udvalgets møder. 

 
 
Henning kommer med udkast til 
møder. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Derfor skal udvalgets mødekalender være tilgængelig på 
forbundets hjemmeside. 

 

Rasmus 

6 Oplæg til fysiske tests udarbejdes, så der er et testbatteri, der kan 
gentages med spillerne flere gange i løbet af sæsonen. 

- Udsendes af Rasmus til TEU 
- Hvilke tests er relevante og hvordan bruges de i forhold til 

talenttræningen. 
- Det skal undersøges om det økonomisk er muligt at 

tilkøbe sparring på testbatteriet fra forbundets fysiske 
træner. 

 

 
 
Rasmus færdiggør og sender 
rundt + økonomi 
 
Rasmus 

7 Det skal undersøges, hvilke muligheder der er for at indgå aftale 
med Team Herlev omkring talentcenteret og talentarbejdet i 
Herlev/hjorten squash. 

- Rasmus kontakter Henning og hører hvilke kontakter der 
er til kommuner og samarbejder. 

 
Jonas Knigge er interesseret i at komme på landsholdet i 2018 – 
landstræneren har kontakt og holder løbende udvalget orienteret 
om forløbet. 
 
TEU diskuterede forskellige muligheder for ranglistesystemet i 
turneringsstrukturen, samt hvordan der kan omstruktureres i GP-
serien, så mulighederne for at fortsætte udviklingen som U23 
spiller kan fortsætte efter juniorårene. 

- Der skal udarbejdes et forslag til ændring af GP-serien, så 
den giver flere muligheder. 

- Der skal udarbejdes et pointsystem, således at ranglisten 
er mere gennemskuelig. Det foreslås at man skeler til PSA 
rangeringen og den fordelingsnøgle, der er i denne. 

 
 
 
Rasmus 
 
 
David 
 
 
 
 
 
 
 
Rasmus og David 
 
Rasmus og David 

 

 


